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Aankondiging: 

Algemene Ledenvergadering donderdag 21 maart 2024 om 16:30 ten kantore van Brill. 

Nader bericht volgt. 

 

 

Pensioenkroniek 1 juni 2023 – 30 september 2023 

Heeft de Wet Toekomst Pensioenen nog 

toekomst? 

Op 7 juli viel het kabinet Rutte-IV, precies een week na 

de invoering van de Wet Toekomst Pensioen. Op 22 no-

vember volgen de verkiezingen en de vraag is of de 

nieuwe tweede kamer en het nieuwe kabinet de pensi-

oenwet ongewijzigd zal laten. Het is te verwachten dat er 

een behoorlijke verschuiving zal plaatsvinden in de ze-

telverdeling en in de peilingen verliezen de voorstanders 

van de wet hun meerderheid. Politieke commentatoren 

speculeren over wijziging en zelfs intrekking van de wet. 

De Koepel Gepensioneerden waarbij de BOB is aange-

sloten gaat er vooralsnog van uit dat de wet gewoon 

wordt uitgevoerd en wijst erop dat de meeste pensioen-

fondsen al met de invoering zijn begonnen. 

Indexatie 2024 op de tocht 

Begin 2023 hebben de meeste pensioenfondsen na jaren 

van stilstand een stevige indexatie doorgevoerd op de 

pensioenen. Voor de gepensioneerden bij Brill met een 

aanspraak bij PGB was dat 7% (bij Achmea werd niet 

geïndexeerd). De Koepel Gepensioneerden vreest echter 

dat de indexatie voor 2024 gevaar loopt, enerzijds door 

de wijze waarop het CBS de inflatie berekent en ander-

zijds wordt verwacht dat de pensioenfondsen terughou-

dend zullen zijn nu de nieuwe pensioenwet is ingevoerd 

en er fondsen moeten worden gereserveerd om de over-

gang mogelijk te maken. Dit terwijl de senioren-organi-

saties er steeds op hebben aangedrongen om tijdens de 

overgangstermijn tot uiterlijk 1 januari 2028 indexatie 

niet alleen te garanderen maar ook om te zien waar de 

opgelopen achterstand van de afgelopen tien jaar kan 

worden ingelopen. 

Dekkingsgraden in Nederland zakken iets 

Bij PGB is de beleidsdekkingsgraad iets gezakt, van 

118% in april naar 117% in september (september 2022: 

118%). Hiermee presteert PGB iets minder dan het ge-

middelde van alle pensioenfondsen gezamenlijk dat vol-

gens de pensioenthermometer van AON in april uitkwam 
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op 120% (september 2022: 118%). Ter herinnering: de 

beleidsdekkingsgraad is de dekkingsgraad die pensioen-

fondsen gebruiken om te toetsen of zij voldoende buffers 

hebben en om de hoogte van indexaties te berekenen. 

bronnen: Pensioenthermometer AON, website PGB

 

Verenigingskroniek 1 juni 2023 – 30 september 2023 

 

Algemene ledenvergadering Koepel Gepen-

sioneerden 

Op 20 september vond in Culemborg een algemene le-

denvergadering plaats van de Koepel Gepensioneerden 

waarbij de BOB is aangesloten. Er waren 64 verenigin-

gen vertegenwoordigd, waaronder de BOB. Er werd tij-

dens deze bijeenkomst uitvoerig ingegaan op de troon-

rede, c.q. de consequenties van de beleidsvoornemens op 

het gebied van inkomen, welzijn en wonen voor senio-

ren. Ook de ongewisse politieke gevolgen van de val van 

het kabinet op 7 juli kwamen aan de orde, met name wat 

betreft de voortgang van de invoering van de nieuwe 

pensioenwet.  

Zoals gewoonlijk was er ook deze keer een bijzondere 

gast, in dit geval de Ombudsman Pensioenen Jeroen 

Steenvoorden, die een voordracht hield over zijn werk. 

Bij de Ombudsman Pensioenen kunnen gepensioneerden 

terecht die een conflict hebben met hun pensioenfonds 

over de uitvoering van de pensioenregeling. Hij gaf een 

aantal schrijnende voorbeelden van hoe individuen kun-

nen worden vermalen tussen de regeltjes en hoe moeilijk 

het is om dan verhaal te halen. In de meeste gevallen kan 

hij de pensioenfondsen echter wel bewegen om coulance 

te betrachten. Dus heb je een klacht en vind je geen ge-

hoor bij het pensioenfonds, dan kan het geen kwaad je te 

wenden tot de Ombudsman Pensioenen (www.ombuds-

manpensioenen.nl ). 

Bestuursvergadering in teken van hoor-

recht 

Op dinsdag 26 september jl. heeft het bestuur vergaderd. 

Belangrijkste onderwerp was hoe als bestuur om te gaan 

met de invoering van de nieuwe pensioenwet. Hoewel de 

wet voorziet in een hoorrecht van verenigingen van ge-

pensioneerden bij de overgang naar de nieuwe pensioen-

regelingen blijkt het in de praktijk lastig om deze invloed 

te doen gelden. In ons geval ook omdat een deel van de 

pensioenrechten worden opgebouwd bij PGB terwijl de 

opgebouwde rechten van vóór 2015 nog bij Achmea zijn 

ondergebracht. De BOB wil door de Werkgever goed ge-

informeerd worden over wat er in de toekomst met de 

pensioenregeling bij PGB gebeurt, maar ook weten hoe 

er zal worden omgegaan met de in het verleden opge-

bouwde rechten bij Achmea. Wordt vervolgd.  

BOB Nieuws XXIII/2 

Op 3 juli is BOB Nieuws XXIII/2 verschenen, met daarin 

het interview van Francine Edridge met oud-voorzitter 

en oprichter van de BOB Foppe Dijkema. Wederom 

dank aan Janjaap Blom voor het verzorgen van de sa-

menstelling van ons verenigingsorgaan.

 

Interview met oud-collega: Piet Gispen 

door Francine Edridge 

 

In het kort: 

• Geboren: 28-08-1958 

• Burgerlijke staat: ongehuwd (gescheiden) 

• Woonplaats: Den Haag 

• Opleiding: VWO 

• Vervoermiddel: auto/fiets 

• Sport: wandelen 

• Boek: talloze 

• Film/muziek: klassiek/jazz 

• Hobbies: tekenen, beeldhouwen, fotografie. 

Hoe, en op welke leeftijd ben je bij Brill be-

land en wat was je motief? 

Halverwege het eerste jaar van de studie aan de Frederik 

Muller Academie (nu Hogeschool) in Amsterdam werd 

ik door de toenmalige directeur van Brill, Dr W. Back-

huys, gevraagd om de verkoop bij Brill op te zetten. Mijn 

motief toen was voornamelijk om iets te doen. 

Had  je interesse in uitgeverijen, misschien 

Brill in het bijzonder? En had je al eens van 

Brill gehoord? 

Ik had al van Brill gehoord, omdat ik voor mijn aantreden 

al zo nu en dan vakantiewerk had gedaan (directe ver-

koop aan Nederlandse boekhandels). Daarvoor had ik 

nog niet van Brill gehoord. 

Wat waren je werkzaamheden voordat je 

bij Brill kwam? 

http://www.ombudsmanpensioenen.nl/
http://www.ombudsmanpensioenen.nl/
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Geen, behalve vakantiewerk, studie en dienstplicht. 

Had je, gezien je opleiding, veel of weinig 

van doen met het uitgeven/drukken van 

boeken? Met name, wetenschappelijke boe-

ken? 

Ik had en heb een grote belangstelling voor goede en 

goed geproduceerde boeken, maar die belangstelling was 

niet in de eerste plaats beroepsmatig. 

Wat was je functie bij Brill? 

Verkoper, later hoofd verkoop en marketing. 

Toen je besloot de baan te aanvaarden, wat 

waren je eerste indrukken? 

Een prachtig bedrijf met een enorm rijke geschiedenis 

dat een grote rol heeft gespeeld in de verspreiding van 

kennis, tegelijkertijd een volkomen ouderwets, zo niet 

19e-eeuws bedrijf. 

En wat vond je van de verscheidenheid aan 

personeel? 

Ik geloof niet dat me toen iets bijzonders is opgevallen. 

Kreeg je het gevoel dat Brill een soort “fa-

miliebedrijf” was, zoals velen met mij het 

bedrijf zagen? 

Ja en nee. 

Heb je nog ernstige problemen ondervon-

den of conflicten meegemaakt tijdens je 

werkzaamheden bij Brill? 

De lange strijd met aandeelhouders, commissarissen en 

directie over het vertrek van de directeur, die mij als zijn 

protegé zag. Zijn vertrek was noodzakelijk voor het 

voortbestaan van het bedrijf, vond ik, en mijn loyaliteit 

lag bij het bedrijf, niet de directie. 

Ongetwijfeld heb je het naar je zin gehad in 

het bedrijf, is mijn indruk. Is die indruk 

juist? 

Ik heb er bijna 20 jaar gewerkt, de meeste jaren met heel 

veel en groot plezier. Vanaf dag één was ik volkomen 

vrij om naar eigen inzicht de verkoop te stimuleren, vrij-

wel vanaf dag één ben ik de wereld ingetrokken om de 

boeken van Brill te verkopen, eerst in Azië en het Mid-

den Oosten, tegelijkertijd in Europa (vooral Nederland, 

Engeland en Frankrijk) daarna in Noord Amerika. Om-

dat Brill voordat ik kwam niet actief boeken verkocht 

had in vele landen -geen bezoek brengen-, kon ik diverse 

‘inhaalslagen’ maken en daardoor goede successen boe-

ken, vooral in het begin in Bangladesh, India, Pakistan, 

Japan, Tunesië enz.  

Toen ik bij Brill begon was er in het bedrijf nauwelijks 

of geen belangstelling bij de directie voor instituten zoals 

de toenmalige Export Council (samenwerkingsverband 

tussen wetenschappelijke uitgevers, ministeries van 

Economische Zaken en Buitenlandse Zaken en het uitge-

versverbond).  

 

 
 

Ik ging er wel heen als afvaardiging van Brill en zat als 

zeer jonge man met de directieleden van Elsevier, Klu-

wer enz. aan tafel om plannen en acties te bespreken. Een 

daarvan was de deelname aan de eerste Beijing Book 

Fair in 1986. 

 

Ook werd ik in de jaren ‘90 voorzitter van de Library 

Relations Committee van STM (Scientific, Technical & 

Medical Publishers, (https://www.stm-assoc.org/about-

stm/), als enige non-STM uitgever. 

Met welke gevoelens kijk je terug op de tijd 

bij Brill? 

Met uitzondering van de laatste paar jaar, toen ik het met 

de toenmalige directeur niet bijzonder goed kon vinden, 

met heel veel plezier, trots en genoegen. 

Hoe lang heb je er gewerkt en waar hou je 

je nu dagelijks mee bezig? 

19 jaar. Sinds 2021 ben ik zelfstandig fotograaf. 

Enne, na zoveel jaar, denk je nog wel eens 

terug aan Brill en collega’s? En met goede 

gevoelens? 

Met regelmaat denk ik terug aan Brill en aan de leuke, 

lange tijd die ik er heb gehad, al was het maar vanwege 

de talrijke uitgaven van Brill in mijn boekenkast. In de 

jaren erna ben ik regelmatig naar de etentjes geweest met 

vele oud-collega’s.  

Het deed mij veel verdriet om deze week te lezen dat 

Brill na al die jaren zijn onafhankelijkheid verliest; ik 

vind dat eeuwig zonde, omdat voor zulke unieke bedrij-

ven altijd plaats op de markt is, mits zij met kundigheid 

en veel liefde bestuurd worden. De enige troost lijkt me 

dat het ongetwijfeld in goede handen is bij familiebedrijf 

De Gruyter, waarmee ik veel heb samengewerkt in de 

verkoop en STM.

https://www.stm-assoc.org/about-stm/
https://www.stm-assoc.org/about-stm/
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Brill nieuws 

Samengaan van De Gruyter en Brill

 

Kort voor het ter perse gaan van dit nummer van BOB 

Nieuws werd bekend dat Brill volgend jaar zal samen-

gaan met haar eeuwige concurrent De Gruyter in Ber-

lijn. Het nieuwe uitgeefconcern zal De Gruyter Brill 

gaan heten, met als hoofdzetel Berlijn, maar met Lei-

den als belangrijkste nevenvestiging. Het driekoppige 

bestuur zal bestaan uit de huidige CEO en CFO van 

De Gruyter en Chief Publishing Officer Jasmin Lange 

van Brill. Op zich heeft zo’n fusie of overname (net 

hoe u het bekijkt) geen gevolgen voor de pensioenre-

geling bij Brill in Nederland. Wel is voorstelbaar dat 

deze verandering heel veel aandacht van het Brill ma-

nagement heeft gevraagd en zal vragen. De BOB kan 

alleen maar hopen dat desondanks de pensioenbelan-

gen van de bestaande en vroegere medewerkers naar 

behoren zullen worden gediend.

Brill en De Gruyter - persbericht 

 

 
 

Leiden, 12 oktober 2023. 

 

Persbericht (vertaald): “Brill en De Gruyter zijn over-

eengekomen hun krachten te bundelen om de leidende 

wetenschappelijke uitgeverij in de Geestesweten-

schappen te worden. 

De grotere schaal zal onze transitie naar Open Access 

versnellen en ons vermogen vergroten om geavan-

ceerde technologie te leveren. Samen zullen we meer 

dan 3.500 boeken en 800 tijdschriften per jaar publi-

ceren, terwijl we onze auteurs en lezers de best moge-

lijke service en infrastructuur bieden. 

 

Ons gezamenlijke persbericht vindt u hier: 

https://ow.ly/gg1Q50PVSUc 
 

 

Brill lanceert drie nieuwe “Diamond Open Access”-tijdschriften 
in de geesteswetenschappen 

 

Brill is een samenwerking aangegaan met de Moha-

med Bin Zayed University for Humanities voor de 

publicatie van drie nieuwe “Diamond Open Access”-

tijdschriften op het gebied van filosofie, 

taalwetenschap en Islamic Studies. Met de steun van 

de universiteit kunnen alle auteurskosten worden 

kwijtgescholden.

 

 

https://ow.ly/gg1Q50PVSUc
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Brill and the King Abdulaziz Foundation for Research and Ar-
chives gaan samen het Open Access 'Darah Journal of Arabian 

Peninsula Studies' uitgeven

 

Brill en de King Abdulaziz Foundation for Research 

and Archives kondigen met trots hun samenwerking 

aan voor de publicatie van het Darah Journal of      

Arabian Peninsula Studies. Het tijdschrift zal twee-

jaarlijks in volledig Open Access verschijnen, dankzij 

de genereuze steun van de King Abdulaziz Foundation 

for Research and Archives. De aankondiging werd ge-

daan op de eerste dag van de Riyadh International 

Book Fair 2023.

 

Het verenigingsbestuur 

 

Sam Bruinsma, voorzitter, tel. 06-50254555, e-mail: 

voorzitterbob@gmail.com  

Michiel Thijssen, secretaris, tel. 06-49898344, e-mail: 

secretariaatbob@gmail.com 

Jan Kalkhoven, penningmeester, tel. 070-3684378, e-

mail: kalkhoven.jan12@gmail.com  

Postadres: Secretariaat BOB, p/a Amerongenstraat 5, 

2546 VV Den Haag  

Bankrekening: NL 32 INGB 0009 064 579 t.n.v. Belan-

genver. Oud-medew. Koninklijke Brill NV 

Redactie BOB-nieuws: Janjaap Blom, tel. 06-10018383, 

e-mail: janjaap.blom@gmail.com 

Website: https://bobnieuws.nl/ 

 

  

 

 
Over BOB Nieuws 

BOB Nieuws verschijnt drie maal per jaar, in februari, juni 

en oktober. 

Het blad wordt gratis toegestuurd aan de leden en de do-

nateurs, aan de directie en de ondernemingsraad van Brill, 

aan de Pensioencommissie van de ondernemingsraad van 

Brill, aan de contactpersoon van de werkgever voor het 

Pensioenoverlegorgaan van Brill en aan het bureau van 

koepelorganisatie (KG). 

Kosten van andere abonnementen op aanvraag bij de se-

cretaris (voor contactgegevens zie hierboven, in de rubriek 

“Het verenigingsbestuur”). 

Over de Vereniging 

De Belangenvereniging Oud-medewerkers Koninklijke 

Brill NV stelt zich ten doel, de belangen van haar leden en 

van degenen die lid kunnen zijn te behartigen, in het bij-

zonder met betrekking tot de huidige of toekomstige rech-

ten op pensioen onder collectieve overeenkomsten geslo-

ten door Brill met pensioenuitvoerders. 

De Vereniging treedt in het Pensioenoverlegorgaan van 

Koninklijke Brill NV op als officiële vertegenwoordiger 

van de pensioengerechtigden en de gewezen deelnemers 

(‘slapers’). 

De Vereniging is aangesloten bij de Koepel Gepensioneer-

den (KG).  

mailto:voorzitterbob@gmail.com
mailto:secretariaatbob@gmail.com
mailto:kalkhoven.jan12@gmail.com
file:///C:/Users/blomj/AppData/Local/Microsoft/Windows/INetCache/Content.Outlook/2MCQ9BX1/janjaap.blom@gmail.com
https://bobnieuws.nl/

